
P R O T O K Ó Ł  N R  XIV/2012 

z sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 28 lutego 2012 r. 

 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście, 

4) pracownicy Urzędu Gminy w Strawczynie. 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Porządek obrad w załączeniu. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 

14 Radnych, nieobecny był: Pan Wiesław Piotrowski – Radny. W związku z tym sesja 

może podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych propozycji. 

 

Porządek obrad został przegłosowany: 

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 
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Ad. 2. 

 Powołanie sekretarza i protokolanta obrad. 

 

Na sekretarza obrad został powołany Pan Bogdan Woźniak - Radny, a na protokolanta 

powołano Małgorzatę Woźniak. 

 

Ad. 3. 

 Przyjęcie protokółu Nr XIII/2011 z sesji Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2011 r.  

 

Do protokółu Nr XIII/2011 z sesji Rady Gminy w Strawczynie z dnia 28 grudnia  

2011 r. nie wpłynęły uwagi i zastrzeżenia. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie w/w protokół: 

- za – 14, 

- przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Protokół Nr XIII/2011 z sesji Rady Gminy przyjęto 

jednogłośnie w brzmieniu jak sporządzono. 

 

Ad. 4. 

Zapytania i interpelacje. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Radna – Szanowna Rado, Panie Wójcie mam pytanie 

mieszkańców wsi Niedźwiedź w sprawie wolno biegających psów. Nie chodzi                      

o przywiezione bezpańskie psy, tylko o to, że we wsi biegają psy mieszkańców 

Niedźwiedzia. Rodzice odprowadzający dzieci do szkoły zwrócili się z prośbą, żeby 

nagłośnić tą sprawę, ponieważ dzieci boją się chodzić same do szkoły. Ponadto                   

w nocy te psy biegają, wszczynają awantury, nie dadzą spać. Ten problem istnieje nie 

tylko w Niedźwiedziu, ale we wszystkich wsiach na terenie gminy. Bardzo proszę                    

o nagłośnienie tej sprawy, żeby właściciele nie wypuszczali psów na ulicę, niech sobie 

biegają po podwórku. Obecnie psy mają duże przywileje, nie muszą być wiązane, ale 

chodzi o to, żeby nie wychodziły na drogę. To jest apel do wszystkich mieszkańców. 
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Drugi problem – mieszkańcy Huciska mają chodnik (z czego są bardzo zadowoleni), 

dzieci i dorośli mają poczucie bezpieczeństwa, ale ile osób, tyle teorii kto ma 

utrzymywać chodnik - odśnieżać i odchwaszczać. Dlatego też proszę Panią 

Adamczyk, żeby jeszcze raz przypomniała, kto za to odpowiada?    

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że odpowiedzi będą udzielone w punkcie nr 

8 porządku obrad. 

 

Ad. 5. 

Realizacja uchwał z sesji Rady Gminy i informacja z pracy Wójta Gminy 

między sesjami.  

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił realizację uchwał Rady Gminy                

w Strawczynie podjętych na sesji w dniu 28 grudnia 2011 r. oraz informację z pracy 

Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy (informacje w zał.). 

 

Przegłosowano w/w informacje: 

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie przedłożone informacje. 

 

 

Pan Witold Bruzda – Zastępca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska                    

i Usług Komunalnych Urzędu Miasta Kielce udzielił wyjaśnień odnośnie przystąpienia 

Gminy Strawczyn do regionalnego systemu gospodarki odpadami – Panie Wójcie, 

Panie i Panowie Radni, w dniu 29 listopada 2011 r. Rada Gminy podjęła uchwałę 

upoważniającą Wójta Gminy Strawczyn do zawarcia porozumienia międzygminnego 

w sprawie przekazania zadania własnego w zakresie przyjmowania, przetwarzania                  

i unieszkodliwiania odpadów.  

Zgodnie z propozycją, Rada Gminy podjęła uchwałę wraz ze wzorem porozumienia, 

które stanowiło załącznik do uchwały. 
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W wyniku konsultacji z gminami doszliśmy do wniosku, że korzystniej będzie, 

również dla Pana Wójta w podejmowaniu decyzji, jeżeli Rada Gminy podejmie 

zmianę uchwały, która upoważni tylko Wójta do zawarcia porozumienia bez ustalania 

treści porozumienia, jako załącznika do uchwały. Wtedy Wójt Gminy będzie miał 

możliwość zawarcia takiego porozumienia, które zabezpieczy w całości interes Gminy 

w zakresie gospodarowania odpadami. Podjęcie przedłożonego projektu uchwały 

przez Radę Gminy jest jak najbardziej zasadne. 

Zagadnienie dotyczące gospodarki odpadami komunalnymi wynika z nowych 

regulacji, tj. zmiany ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach. Istotne jest 

to, że od połowy 2013 r., kiedy nowy system gospodarowania odpadami komunalnymi 

wejdzie w życie, gminy mają określone poziomy odzysku odpadów, w tym odpadów 

biodegradowalnych i innych.  

Przystąpienie przez Gminę do systemu gospodarki odpadami spowoduje możliwości 

rozwiązania problemu, korzystając z planowanego do wybudowania Zakładu 

Unieszkodliwiania Odpadów przez Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami, które jest 

własnością Gminy Kielce. Pozwoli to docelowo osiągnąć wymagane ustawami 

poziomy odzysku odpadów.  

 

Pan Przewodniczący obrad zwrócił się z zapytaniem kiedy Zakład zostanie oddany do 

użytku? 

 

Pan Witold Bruzda – Zastępca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska i Usług 

Komunalnych Urzędu Miasta Kielce wyjaśnił – nie mogę wskazać konkretnej daty, 

planowany jest do uruchomienia w 2015 r. W tym momencie Prezes Przedsiębiorstwa 

- Pan Ławniczek przegląda oferty złożone na wykonanie Zakładu i w najbliższym 

czasie zostanie wybrany wykonawca tych prac. Najistotniejsze w tej kwestii jest to, że 

wybudowanie tego Zakładu jest całkowicie spięte finansowo, większość środków 

pochodzi z Unii Europejskiej. Koszt Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów wynosi 210 

mln zł, z tego ok. 150 mln zł jest pozyskane bezpośrednio z Unii Europejskiej. Obecna 

wartość spółki wynosi 10 mln zł, przedsięwzięcie będzie znaczące. Biorąc pod uwagę 

założony zakres pracy tego Zakładu i możliwości przerobu zgromadzonych odpadów, 
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daje on gwarancje, że zakładane ustawą poziomy odzysku odpadów zostaną 

osiągnięte.   

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – czy w tym Zakładzie będzie spalarnia? 

 

Pan Witold Bruzda – Zastępca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska i Usług 

Komunalnych Urzędu Miasta Kielce wyjaśnił – spalarnia odpadów nie jest planowana 

z bardzo prostej przyczyny – kosztów, spalanie odpadów może popularne byłoby                

w krajach Europy Zachodniej, z punktu widzenia ekonomii nie jest najlepszym 

rozwiązaniem. W wielu spalarniach w Europie Zachodniej odczuwa się już brak 

strumienia odpadów do spalenia, dlatego, że z odpadów zaczęto pozyskiwać wszelkie 

odpady mające wartość energetyczną, czyli odpady palne, które przerabiane są na 

paliwa alternatywne. W naszym przypadku będzie zakład produkcji paliw 

alternatywnych. Jako województwo świętokrzyskie jesteśmy w bardzo dobrej sytuacji, 

bo mamy 3 cementownie, w których te paliwa prawdopodobnie będą wykorzystywane. 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami ma już zawarte wstępne porozumienia                     

z cementowniami na przyjęcie tego typu odpadów.   

 

Ad. 6. 1) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia            

w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie gminy Strawczyn. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała - 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała pozytywnie propozycje przygotowane przez Pana  

Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – połączone Komisje Gospodarki Komunalnej oraz Komisja Budżetu           

i Inwestycji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf. 

 

Pani Katarzyna Staszewska - Przewodnicząca Komisji Statutowej poinformowała - 

Komisja Statutowa i Komisja Samorządowa zaopiniowały pozytywnie projekt 
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uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany:  

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XIV/103/2012 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. 2) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Strawczynie. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała - 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – połączone Komisje Gospodarki Komunalnej oraz Komisja Budżetu           

i Inwestycji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pani Katarzyna Staszewska - Przewodnicząca Komisji Statutowej poinformowała – 

obydwie Komisje Statutowa i Samorządowa zaopiniowały pozytywnie projekt 

uchwały. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały:  

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr XIV/104/2012. 

 

Ad. 6. 3) 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2012 rok. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2012 rok. 
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Pani Anna Dziewanowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała - 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała propozycje zmian w budżecie gminy na 

2012 r. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – połączone Komisje Gospodarki Komunalnej oraz Budżetu                        

i Inwestycji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pani Katarzyna Staszewska - Przewodnicząca Komisji Statutowej poinformowała – 

również połączone Komisje Statutowa i Samorządowa zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował – w załączniku nr 3 do projektu uchwały 

trzeba poprawić lp. o jeden numer – podciągnąć do góry. Załącznik zakończy się lp. nr 

24 nie 23. Jest to poprawka techniczna. 

 

Projekt uchwały przegłosowano:  

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XIV/105/2012 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. 4) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Strawczyn na lata 2012-2022. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki do załącznika nr 2 

w/w projektu uchwały – wykaz przedsięwzięć: 

- na str. 9 w lp. 7 [b] „Zmiany w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy” w kolumnach: „Okres realizacji od do”, gdzie było wpisane 

„2011 - 2012”, powinno być „2011 - 2013”, w związku z tym, że po przetargu, po 

podpisaniu umowy na dokonanie zmian w miejscowym planie zagospodarowania 



8 
 

przestrzennego gminy dołączony został harmonogram realizacji prac i część tych 

prac będzie wykonana w 2013 r., 

- na str. 9 w lp. 7 [b] „Zmiany w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy” w kolumnie: „Suma limitów wydatków przyjętych w latach 

WPF”, jest kwota 55 078 zł, a powinna być kwota 65 410 zł i w wierszu „Razem”, 

gdzie jest podsumowanie, zamiast 3 769 783 zł, winno być 3 780 115 zł,  

- na str. 10 w lp. 7 [b] „Zmiany w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy” w kolumnach „Okres realizacji od do” jest wpisane „2011 - 

2012”, winno być „2011 - 2013”, w kolumnie 2013 w lp. 7 [b] powinna być 

wpisana kwota 10 332 zł i automatycznie w podsumowaniu w wierszu „Razem” 

zamiast 621 300 zł, po dodaniu 10 332 zł będzie 631 632 zł, 

- na str. 11 w kolumnie „Okres realizacji od do” w lp. 7 [b] „Zmiany w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego gminy”, gdzie jest powtórzenie tego 

zadania, zamiast „2011 - 2012”, powinno być „2011 - 2013”. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała - 

Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała propozycje zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Strawczyn. 

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej 

poinformowała – Komisja Gospodarki Komunalnej oraz Komisja Budżetu i Inwestycji 

zaopiniowały pozytywnie propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Strawczyn. 

 

Pani Katarzyna Staszewska - Przewodnicząca Komisji Statutowej poinformowała –  

połączone Komisje Statutowa i Samorządowa zaopiniowały pozytywnie projekt 

uchwały. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały                               

z autopoprawkami:  

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
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Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr XIV/106/2012                                

z autopoprawkami. 

 

Ad. 6. 5) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował – wszyscy Radni są za wyodrębnieniem 

środków w budżecie gminy na fundusz sołecki, tak, jak to było w poprzednich latach. 

Jednak pojawiają się głosy, że pieniądze te rozchodzą się na drobne zadania.                     

W związku z tym jest prośba do Radych i Sołtysów, żeby fundusz sołecki przeznaczać 

na bardziej konkretne zadania.   

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – wiem, że terminy nie są w gestii Gminy, fundusz 

sołecki jest bardzo użyteczną formą przekazywania pieniędzy do poszczególnych 

sołectw. Natomiast czas decydowania o tym, na co te pieniądze są wydawane jest 

dosyć uciążliwy. Gdy pierwszy fundusz był uchwalany, to Pan Wójt powiedział, że              

z tych pieniędzy powinny być wykonane m.in. drobne naprawy, wymiana żarówek             

w oświetleniu, naprawa tablic informacyjnych, czyli naprawa takich rzeczy, które 

trzeba zrobić, bo się zepsuły. Bardzo trudno jest we wrześniu roku poprzedniego 

zaplanować ile żarówek się spali, ile będzie tablic informacyjnych do naprawy? Na 

tym polega problem wydawania tych pieniędzy, to są nieelastyczne zasady. Planujemy 

wydatki we wrześniu poprzedniego roku, a potem się okazuje, że są inne potrzeby i nie 

ma możliwości przesunięcia tych pieniędzy. Zdaję sobie sprawę z tego, że jeżeli 

pieniądze z funduszu sołeckiego nie są wydane, to one się nie marnują, ale wracają do 

budżetu gminy i są przeznaczane na inne rzeczy. Nie możemy mówić, że jeśli nie 

wydamy na coś, to one się zmarnują - nie zmarnują się.  

Mogę tylko apelować do sołectw – jeżeli się okaże, że zaplanowane pieniądze nie są 

konieczne do wydania, to żeby je raczej zwrócić do budżetu gminy, niż na siłę 

wydawać na coś, co jest tylko wydawaniem pieniędzy, żeby je tylko wydać.       

 



10 
 

Pan Przewodniczący obrad poinformował – niestety to ustawodawca przewidział taki 

tryb i takie terminy. Czasem zdarzy się, że trzeba coś szybko naprawić, niestety wtedy 

się okazuje, że nie ma środków pieniężnych przewidzianych na taki cel. Stąd też mój 

apel, żeby się koncentrować na większych zadaniach, to wtedy z budżetu gminy 

można te drobniejsze rzeczy na bieżąco naprawiać. Wtedy odciążymy budżet z dużych 

zadań. Jest to mój wniosek i głos w dyskusji. 

 

W/w projekt uchwały został przegłosowany:  

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XIV/107/2012 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. 6) 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości diet za udział w pracach Rady 

Gminy i zespołu doradczego Wójta oraz zwrotu kosztów podróży służbowych. 

 

Pan Przewodniczący obrad wyjaśnił – projekt uchwały wraz z uzasadnieniem został 

wniesiony przez grupę Radnych. Jest potrzeba zmiany uchwały obecnie 

obowiązującej, ze względu na obniżenie kwoty bazowej, którą stosuje się do wyliczeń 

ryczałtów, ponadto nie ma zapisu odnośnie usprawiedliwienia nieobecności Radnych 

na posiedzeniach Komisji lub Rady – są sytuacje, że w tym czasie Radny musi 

pojechać gdzieś służbowo i wtedy traci 10 % ryczałtu. Niedawno były przypadki, że 

była sesja i w tym czasie odbywało się szkolenie przewodniczących i członków 

komisji wyborczych. Radni musieli wybrać, albo obecność na sesji, albo na szkoleniu  

i stracić 10 % ryczałtu.     

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag i propozycji. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały:  

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie uchwałę Nr XIV/108/2012. 
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Ad. 6. 7) 

Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

 

Pan Przewodniczący obrad przedstawił autopoprawkę – w projekcie uchwały, który 

Radni otrzymali trzeba wykreślić § 2, ponieważ w treści § 1 wyraża się zgodę na 

zawarcie przez Wójta Gminy Strawczyn porozumienia międzygminnego, a w § 2 jest 

powtórzenie o upoważnieniu Wójta Gminy Strawczyn do podpisania porozumienia 

międzygminnego. Po wykreśleniu § 2 zostanie odpowiednio poprawiona numeracja 

paragrafów i treść porozumienia nie będzie stanowiła załącznika do uchwały. 

 

Zapytań i uwag nie zgłoszono.  

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką:  

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XIV/109/2012 z autopoprawką podjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad. 7. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego zatrudnionych w 2011 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował – Pani Monika Sideł – Kierownik Referatu 

Oświaty, Spraw Obywatelskich i Organizacyjnych przedstawiła kwoty zasiłków 

wypłaconych w innych gminach: np. gmina Pawłów ma wypłacić tytułem wyrównania 

średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2011 r. – 600 000 zł, gmina Piekoszów  - 

200 000 zł, gmina Bodzentyn - 430 000 zł, natomiast gmina Strawczyn ma wypłacić 

25 186 zł. Nie jest to kwota przerażająca, ale trzeba dążyć do zera. 

 

Pan Tadeusz Czarnecki – Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni, proszę Państwa to jest niewykonalne to, co przed chwilą Pan 

Przewodniczący powiedział. Nie da się tak zaplanować, ponieważ dyrektorzy 
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przygotowują arkusze organizacyjne z dużym wyprzedzeniem, pojawiają się sytuacje 

losowe i nie ma szans najmniejszych, żeby przewidzieć to, co będzie i zaplanować. 

Ponadto w trakcie realizacji wychodzą pewne zmiany. Dla Radnych chciałbym pewną 

rzecz przybliżyć, bo nie wszyscy wiedzą, skąd się wziął dodatek i wyrównanie? 

Wynagrodzenie nauczyciela składa się z podstawy zasadniczej i dodatków, dodatkami 

są m.in.: dodatek stażowy za wysługę lat, dodatek motywacyjny, dodatek 

mieszkaniowy i dodatek wiejski. Gminy mają możliwość dokonywania pewnych 

zmian w dodatkach. Dodatek motywacyjny jest jak najbardziej uzasadniony, chyba 

nikt tego nie kwestionuje, bo wynagradzanie każdego nauczyciela tak samo, wcale nie 

jest sprawiedliwe. Dyrektor ma możliwości aktywizowania nauczycieli. W związku             

z tym te dodatki mają wpływ na wysokość płac.  

Chodzi o to, aby nie tworzyć takiej sytuacji, jaka wytworzyła się w pewnym 

momencie, że nauczyciele w dużych miastach mieli dosyć wysokie wynagrodzenie,               

a w mniejszych gminach i mniejszych ośrodkach te płace były niższe. Ustawodawca, 

który przekazuje subwencję na utrzymanie szkół określił jasno, że każda gmina musi 

przeprowadzić analizę poniesionych wydatków. Zgodnie z prawem gminy taką analizę 

przeprowadziły i okazało się, że płace zarobione przez naszych nauczycieli są niższe             

i stąd się wziął dodatek.  

Tak, jak wspomniał Pan Przewodniczący u nas różnica w wysokości 25 186 zł, to nie 

jest dużo w porównaniu do sąsiednich gmin, gdzie np. Piekoszów ma do wypłaty 

200 000 zł. 

 

Pan Przewodniczący obrad - wynagrodzenie nauczycieli jest przyzwoite, stąd 

oczekujemy od Dyrektorów, że nasze szkoły w rankingach będą wysoko. 

 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego zatrudnionych w 2011 r. przegłosowano: 

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie. 
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Ad. 8. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej –                    

w sprawie wolno biegających psów podejmiemy następujące działania, które mają na 

celu poprawę sytuacji: 

1) wystosujemy apel do mieszkańców gminy, że psy powinny być na uwięzi lub  

w ogrodzeniach szczelnych, 

2) umieścimy artykuł w „Ziemi Strawczyńskiej”, 

3) przekażemy ogłoszenia dla Sołtysów w celu powieszenia ich na tablicach 

ogłoszeń oraz podania ich od posesji do posesji, 

4) zobligujemy Komisariat Policji w Strawczynie, żeby w czasie wiosny 

przeprowadzić wyrywkowe kontrole posesji, szczególnie tych, gdzie będzie 

informacja, że właściciel nie przestrzega przepisów i pies biega wolno poza 

posesją.     

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – proszę Państwa wczoraj mieszkaniec 

Niedźwiedzia przedstawił propozycję, żeby opodatkować posiadaczy psów i wtedy 

przez obowiązek opłaty od ilości psów, może się tą sprawę ureguluje. Psy zaczynają 

być bardzo poważnym problemem. Bez względu na konsekwencje finansowe dla 

Gminy, jeżeli będzie zagrożenie dla dzieci, to bez względu na koszty zrobię wszystko  

i zlikwiduję to zagrożenie. Z tym, że wyłapanie jednego psa i zabranie to jest koszt ok. 

3 000 zł. Mówię na przykładzie ostatniego zdarzenia. Z tym, że sami sobie to 

szykujemy, bo to nie są psy przywożone z Kielc, to są psy w większości, w 99 % 

naszych mieszkańców.  

Pani Radna – Pani Sołtys proszę porozmawiać z ludźmi, żeby poczuli to. To nie są psy 

podrzucane. Takie przypadki zdarzają się raz, czy dwa w czasie lata, szczególnie kiedy 

ludzie wyjeżdżają na urlop i nie mają co z psem zrobić. Natomiast na co dzień to są 

psy naszych mieszkańców.  

Ogłosimy apel w „Ziemi Strawczyńskiej”, ale mam też prośbę do wszystkich Sołtysów 

i Radnych – rozmawiajmy z ludźmi na ten temat. 
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Jeżeli pies wychodzi na ulicę, takie przypadki należy zgłaszać na policję, wskazać czyj 

jest pies, policja potwierdzi fakt i ukaże właściciela. W Strawczynku na Nowej Wsi 

ok. 2 – 3 lata temu wyskoczył pies na drogę i właściciel nieruchomości i psa został 

ukarany mandatem w wysokości 200 zł.  

To jest problem i żadne czipowanie nic nie da. Trzeba dotrzeć do właścicieli psów, 

żeby oni poczuli się za to odpowiedzialni. Prowadzimy rozmowy z firmą, która 

wyłapuje psów taniej, jeżeli będziemy mieli pewność, że wszystko jest w porządku, 

możemy podpisać umowę, bo byłoby dużo taniej -  jeden pies kosztowałby ok. 600 zł, 

w porównaniu do 3 000 zł, to byłoby korzystne. 

Odnośnie czyszczenia chodników – sprawę czyszczenia chodników reguluje ustawa               

z dnia 1 lipca 2011 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

oraz niektórych innych ustaw. Jest to rozdział 3 – Obowiązki właścicieli 

nieruchomości art. 5 ust. 1 pkt 4 brzmi: 

„uprzątnięcie błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z chodników położonych 

wzdłuż nieruchomości, przy czym za taki chodnik uznaje się wydzieloną część drogi 

publicznej służącą dla ruchu pieszego położoną bezpośrednio przy granicy 

nieruchomości; właściciel nieruchomości nie jest obowiązany do uprzątnięcia 

chodnika, na którym jest dopuszczony płatny postój lub parkowanie pojazdów 

samochodowych;”. 

Na właścicielu nieruchomości ciąży obowiązek uprzątnięcia błota, śniegu, lodu                    

i innych zanieczyszczeń z chodników, również jeśli nie ma chodnika, jest normalne 

pobocze, to się uznaje jakby był chodnik i jest droga. Żeby właściciele nieruchomości 

nie musieli sprzątać, musieliby wprowadzić przy drogach płatny postój do parkowania. 

Tego obowiązku nie możemy przerzucić no kogoś innego, możemy tylko przeznaczyć 

środki pieniężne w budżecie na to zadanie.  

 

Pani Teresa Raczyńska – Radna - właśnie rozmawiam z ludźmi i tak, jak Pan Wójt 

znam te przepisy i przekazuję je mieszkańcom. Niektórzy szukają luki w tych 

przepisach i uważają, że jeżeli między chodnikiem i ogrodzeniem jego posesji jest pas 

zieleni, to uważa, że chodnik nie styka się z jego posesją i nie musi go sprzątać. 

Chciałam właśnie ten problem poruszyć i uświadomić ludziom, że jeżeli jest chodnik 
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nad posesją, to właściciel ma obowiązek sprzątania. Tym bardziej, że w Hucisku jest 

nowy chodnik i dużo osób się buntuje i nie chce o niego dbać.  

Jeżeli chodzi o pomysł jednego z mieszkańców Niedźwiedzia, o którym Pan Wójt 

wspomniał, żeby opodatkować właścicieli psów, jak Pan Wójt zasugerował np.            

w kwocie 20 zł za jednego psa, tych, którzy mają więcej psów, to wydaje mi się, że to 

będzie zły pomysł, dlatego, że ludzie mogą dokonać selekcji i wywieźć gdzieś gorsze 

psy, pozbyć się, żeby nie płacić i będziemy mieli jeszcze więcej zwierząt na terenie. 

Wydaje mi się, że opodatkowanie nie jest zbyt korzystne, jedynie Sołtysi, Radni, 

sąsiedzi i rodzice, jeśli widzą, że pies stanowi zagrożenie dla społeczeństwa, mogą 

osobiście takie przypadki zgłaszać na Komisariat Policji.       

 

Pani Halina Gad – Radna – sprawa sprzątania chodników przez mieszkańców w naszej 

wsi, z pewnymi wyjątkami jest przestrzegana. Można tylko pochwalić niektórych 

mieszkańców. Najtrudniejszą sprawy, którą Radna Raczyńska poruszyła są te miejsca, 

gdzie nie ma zabudowań, gdzie właściciele mieszkają w odległości 3 km i większej. 

Sprawa ta nie jest znana od dzisiaj, ale od paru dobrych lat. Zarówno w Strawczynie, 

jak i w całej gminie znajdują się takie miejsca, np. w stronę kościoła, do ulicy Górnej, 

chwasty tak dewastuję chodnik, że wyważają kostkę. Są takie nierówności, że nie 

tylko można zwichnąć nogę, ale i złamać nogę. Wg mnie uregulowania wymagają 

tylko te miejsca, gdzie nie ma zabudowań, tym bardziej, że Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, jeśli sprząta drogę, to nie sprzątnie chodnika. Uważa, że ten piach, 

który jest na drodze, to do nich należy, a piach na chodniku zalega, zarastają chwasty, 

potem spryskają je środkiem od trawy i na tym się sprawa kończy. Może zobligować 

Zarząd, żeby oprócz sprzątania ziemi na jezdni, sprzątali też chodnik.    

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – odnośnie chodników, to wydaje mi się, że jest 

paradoksem, że wszyscy mówią, że potrzebujemy chodnik, bo jest niebezpiecznie, 

później, gdy jest chodnik, to jest problem, bo trzeba go sprzątać. 

Natomiast jeśli chodzi o psy, zupełnie się nie zgadzam z Panem Wójtem, że 

czipowanie nic nie da. Dlatego, że pies zaczipowany złapany gdzieś na polu ma                  

w czipie nazwisko i adres właściciela i zawsze można go ustalić. Wtedy właściciel nie 

może powiedzieć, że to jest nie jego pies. Mnie się wydaje, że kampania na temat 
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czipowania powinna być szeroko rozpowszechniona, wtedy nieczipowane psy są 

rzeczywiście do wywiezienia, natomiast czipowane należą do konkretnych ludzi. 

Jestem za opodatkowaniem właścicieli psów, sama jestem właścicielką psa, jestem 

gotowa za niego płacić itd. Wydaje mi się, że to by spowodowało, że ludzie by o te 

psy bardziej dbali i mieli ich mniejszą ilość.    

   

Ad. 9. 

Komunikaty i ogłoszenia. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że następna sesja Rady Gminy będzie 

zwołana pod koniec marca br., podczas której będą rozpatrzone raporty jednostek 

organizacyjnych, uchwały w sprawie opieki nad bezdomnymi zwierzętami i w sprawie 

zmian w miejscowych planach zagospodarowania przestrzennego, jeżeli zostaną 

przygotowane przez urbanistę.  

Poprosił Radnych o przygotowywanie dokumentów do złożenia oświadczeń 

majątkowych. 

 

Ad. 10. 

Zakończenie sesji.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął XIV sesję, która rozpoczęła się, o godz. 12
00

, a zakończyła o godz. 13
20

. 

 

 

Protokołowała:   Sekretarz obrad:            Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak  Bogdan Woźniak  inż. Stanisław Zdyb 


